
Rada Gminy w Czerminie 
Radni-Sesja 

Protokół nr 42 

z XLII Sesji Rady Gminy w Czerminie, która odbyła się w dniu 28 września 2022 r. w Domu 

Strażaka w Czerminie. 

Obrady rozpoczęto  o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:00 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków. 

Obecni: 

1.Małgorzata Banik 

2. Mirosław Bugaj 

3. Ryszard Bukała 

4. Wiesław Czaja 

5. Sylwester Kiełbasa 

6. Władysław Kukliński 

7. Wioleta Mucha 

8. Paweł Pisarczyk 

9. Jan Polak 

10. Władysław Soboń 

11. Robert Strycharz 

12. Dariusz Wójtowicz 

13. Tomasz Zając 

14. Jan Ździebło 

15. Mariusz Żelazko 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy – Sławomir Orłowski 

2. Sekretarz Gminy – Bogusław Peret 

3. Skarbnik Gminy – Sławomir Sidur 

4. Dyrektor CUW – Jarosław Ćwięka 

5. Sołtysi – wg załączonej listy obecności. 

1. Otwarcie XLII Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

 

Radny Bugaj – przewodniczący Rady Gminy dokonała otwarcia obrad, powitał wszystkich 

uczestników posiedzenia oraz stwierdziła kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
 

Pan Przewodniczący przedstawił zaplanowany porządek obrad, informując jednocześnie, że 

nastąpiła zmiana w stosunku do pierwotnej wersji, w związku z dodaniem punktu 

dotyczącego zmiany WPF Gminy Czermin na rok 2022. 

Porządek obrad: 



1. Otwarcie XLII Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami. 

5. Podjęcie uchwały zmieniając Uchwałę Nr XLI/288/2022 Rady Gminy w Czerminie z dnia 31 sierpnia 

2022r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych     i doradców 

zawodowych oraz nauczycieli oddziału przedszkolnego pracujących z grupami obejmującymi 

dzieci 6-letnie i dzieci młodsze.  

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XII/80/2019 Rady Gminy w Czerminie  z dnia 

27 września 2019r. w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 

składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania 

7.Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących w gminnej ewidencji zabytków usytuowanych na terenie Gminy Czermin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Dyrektora Regionalnej Dyrekcji Lasów 

Państwowych w Krośnie o uznanie lasów za ochronne położonych na terenie Gminy Czermin 

i będących w zarządzie Nadleśnictwa Tuszyma. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji na niezasługującą na uwzględnienie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Wójta Gminy Solina. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2022, 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy Czermin na rok 2022. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14.Zakończenie obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Tomasz Zając, Jan Ździebło, 

Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz. 

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
 

Protokół przyjęto bez uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 



ZA (11) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Tomasz Zając, Jan Ździebło, 

Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz 

 

4. Informacja Wójta z działalności między sesjami. 
 

Pan Wójt - od ostatnie sesji miały miejsce następujące zdarzenia: 

Podpisano umowy na: 

- wywóz azbestu, 

- zakup środków spożywczych, 

- koncert artysty Damiana Ukeje w dniu 17.09.2022r. w Czerminie, 

- demontaż starego pokrycia dachowego i montaż nowego na Domu Strażaka w Dąbrówce 

Osuchowskiej oraz wykonanie nowych drzwi, 

- roboty budowlane w budynku Domu Strażaka w Dąbrówce Osuchowskiej, 

- pożyczka dla OSP Czermin, 

- wykonanie, dostawa i montaż mebli biurowych, 

- dostawa i montaż piłko-chwytów na boisko piłki nożnej w Otałęży, 

- dostawa i montaż bramek piłkarskich na boisko piłki nożnej w Otałęży. 

 

Wydane zarządzenia: 

1. Zarządzenie nr 60/2022 z dnia 7 września 2022r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych projektu strategii Rozwoju Gminy Czermin na lata 2022-2030. 

2. Zarządzenie nr 61/2022 z dnia 7 września 2022r. w sprawie ustalenia Regulaminu 

Gospodarowania Środkami ZFŚS. 

3. Zarządzenie nr 62/2022 z dnia 14 września 2022r. w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2022 rok. 

4. Zarządzenie nr 63/2022 z dnia 20 września 2022r. w sprawie upoważnienie Kierownika 

GOPS w Czerminie do prowadzenia postępowań w sprawach dotyczących wypłaty 

dodatku dla gospodarstw domowych. 

5. Zarządzenie nr 64/2022 z dnia 20 września 2022r. w sprawie upoważnienie pracowników 

GOPS w Czerminie do prowadzenia postępowań w sprawach dotyczących wypłaty dodatku 

dla gospodarstw domowych. 

Radna Banik – w sprawie utylizacji azbestu. – Na jaką kwotę ta umowa? 

Pan Wójt – 7 035,49 zł. – jest to nieduża kwota pozyskana z WFOŚ. Kwota otrzymana 

plus wkład własny daje te 7 tys. zł. Potrzeby są zdecydowanie większe i prowadzimy 

rozmowy z dyrektorem Funduszu o zwiększenie środków. Odbiór płyt azbestowych 

nastąpił z kilku gospodarstw, a potrzeby są zdecydowanie większe. 

 

5.Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLI/288/2022 Rady Gminy w 

Czerminie z dnia 31 sierpnia 2022r. w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych oraz 

nauczycieli oddziału przedszkolnego pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-

letnie i dzieci młodsze. 

 



 

Dyrektor CUW odczytał projekt uchwały informując, że zmianie ulega § 4 określający 

wejście w życie uchwały. 

Radna Banik przedstawiła opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji oświatowej i 

rolniczej, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLI/288/2022 Rady Gminy w Czerminie z 

dnia 31 sierpnia 2022r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych oraz nauczycieli oddziału przedszkolnego 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Tomasz Zając, Jan Ździebło, 

Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr XLII/291/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XII/80/2019 Rady Gminy Czermin z 

dnia 27 września 2019r. w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i 

innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich 

przyznawania. 
 

Projekt uchwały odczytał Dyrektor CUW. 

Radna Banik – opinia Komisji wspólnej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XII/80/2019 Rady Gminy Czermin z dnia 27 

września 2019r. w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 

składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich 

przyznawania..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Tomasz Zając, Jan Ździebło, 

Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz 



 

Uchwała Nr XLII/292/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących w gminnej ewidencji zabytków usytuowanych na terenie 

Gminy Czermin. 

 

Treść projektu uchwały odczytał pan Sekretarz. 

Radny Soboń przedstawił opinie komisji wspólnej, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących w gminnej ewidencji zabytków usytuowanych na terenie Gminy Czermin..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Tomasz Zając, Jan Ździebło, 

Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr XXLII/293/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Dyrektora Regionalnej 

Dyrekcji Lasów Państwowych w Krośnie o uznanie lasów za ochronne położonych na 

terenie Gminy Czermin i będących w zarządzie Nadleśnictwa Tuszyma. 

 

Projekt uchwały przedstawił pan Sekretarz. 

Radny Soboń- opinia Komisji wspólnej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Dyrektora Regionalnej Dyrekcji 

Lasów Państwowych w Krośnie o uznanie lasów za ochronne położonych na terenie 

Gminy Czermin i będących w zarządzie Nadleśnictwa Tuszyma..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Tomasz Zając, Jan Ździebło, 

Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (4) 



Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr XLII/294/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 
 

Pan Sekretarz odczytał projekt uchwały. 

Radny Zając przedstawił opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy, która 

jest negatywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Tomasz Zając, Jan Ździebło, 

Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr XLII/295/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Wójta Gminy Solina. 

 

Treść projektu uchwały przedstawił pan Sekretarz. 

Radny Zając – opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy, która jest 

pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Wójta Gminy Solina..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Tomasz Zając, Jan Ździebło, 

Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr XLII/296/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2022. 

 



Projekt uchwały odczytał pan Skarbnik. 

Radna Banik – opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2022..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Sylwester Kiełbasa, Władysław Kukliński, Wioleta 

Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (5) 

Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr XLII/297/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czermin na rok 2022. 

 

Pan Skarbnik odczytał i omówił projekt uchwały, informując, że zmiana związana jest  z 

wprowadzeniem wolnych środków. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin 

na rok 2022..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Sylwester Kiełbasa, Władysław Kukliński, Wioleta 

Mucha, Jan Polak, Władysław Soboń, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (5) 

Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr XLII/298/2022 – jak załącznik do protokołu. 

 

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Soboń – w sprawie spotkania sołtysów w Rzemieniu. – Czy był podejmowany 

temat ASF? 

Pan Wójt – w ubiegły piątek, tj. 23 września br., na zaproszenie posła Kapinosa 

uczestniczyłem z sołtysami w spotkaniu, które było wielowątkowe. Uczestniczyli w nim 

m.in. przedstawiciele Wód Polskich. Przedstawiłem nurtujące problemy mieszkańców 

przy rzece Stary Breń i budowy wałów przy tej rzece. Zadanie to jest w projekcie, ale 



problemem jest odcinek wałów od Łysakowa do przepompowni w Szafranowie. Problem 

ten jest zauważony i wpisany do planów strategicznych. Jest to długotrwały proces, ale 

jest zgłoszony. Drugi problem to droga przywałowa Breń – Ziempniów. Najpierw zajęto 

się regulacją gruntów, stanu prawnego. Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej składa 

propozycję - 20% wkładu gminy do tego zadania. Co do ASF – lada dzień ma się ukazać 

rozporządzenie znoszące chorobę na naszym terenie. 

Dyrektor Ćwięka – w sprawie pisma na dodatkowe godziny zajęć świetlicowych.               

– Przepisy mówią, że maksymalna liczna uczniów pod opieką 1 nauczyciela to 25. Po 

analizie w poniedziałek na 6 lekcji jest 2 nauczycieli, we wtorek na lekcji 6 jest 60 

uczniów i 1 nauczyciel. 

Radna Banik – na Komisji oświatowej rozmawialiśmy na ten temat uznając za mało 

zasadne zwiększanie tych godzin. Po analizie wydaje się to zasadnym. Należałoby się 

zastanowić, czy nie zaopiniować tego wniosku pozytywnie. To nie są horrendalne kwoty. 

Pan Wójt – rozważaliśmy ten wniosek i wnioski z Brnia i Otałęży. Zgadzam się, że te 4 

godziny nie doprowadzą do bankructwa, ale takie wnioski mamy co tydzień.. Nie widzę 

problemu, jeśli tak zdecydujecie, ale jeśli chodzi o inwestycje to może być trudno. 

Wspomniał o przetargu na 2 drogi gminne, gdzie mamy dofinansowanie 2 mln. zł, a oferta 

najniższa to 4 mln. zł. - Pytanie skąd wziąć środki, czy rezygnujemy z dofinansowania, 

czy mamy inne priorytety? Państwo decydujecie, ale trzeba mieć świadomość, jakie są 

realia. 

Radna Banik podziękowała paniom z KGW w Łysakowie za aktywny udział w pikniku 

rodzinnym w Łysakowie i za otwarcie nowego placu. Pogratulowała OSP Czermin za 

zajęcie zaszczytnego miejsca w Powiatowych Zawodach Strażackich i KGW z Brnia 

Osuchowskiego za zajęcie  II miejsca w mistrzostwach pierogowych w Górkach.  

Radny Zając pogratulował Młodzieżowej Drużynie Pożarniczej za zajęcie III miejsca oraz 

podziękował panu Wójtowi za ufundowanie nagród. 

Pan Wójt dołączył się do składanych gratulacji. Przekazał informację, że Młodzieżowa 

Drużyna została zauważona i otrzymała dofinansowanie  ok. 10 tys. zł. na zakup sprzętu. 

Podziękował KGW za działalność na rzecz integracji społecznej. 

Radny Zając w sprawie pojawiającej się informacji dotyczącej dostarczania do szkół 

tabletek dla uczniów. 

Pan Wójt – kilka miesięcy temu była już taka informacja. Jeśli chodzi o szkoły to nie mam 

takiej wiedzy 

 

14. Zamknięcie obrad. 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XLII Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy w Czerminie 

  

 

Przygotował(a): admin.1436.1288  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


